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Protokół Nr 58/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyło się 25 sierpnia 2023 r.  

w godz. 12.00-13.00 w trybie zdalnym.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji – Agnieszka Buras  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2). 

Komisja przyjęła jednogłośnie do realizacji następujący porządek obrad :  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół podstawowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2023/24. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim 

w roku szkolnym 2023/24. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2023/24. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji muzealnej w Domu Długosza. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowych zasad i trybu 

udzielenia dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum Zamkowemu  

w Sandomierzu’’. 

7. Funkcjonowanie biblioteki w Uzdrowiskowym Szpitalu Kompleksowej Rehabilitacji 

KRYSTYNA. 

8. Informacja dotycząca realizacji projektu "Szybuj bezpiecznie w internetowej chmurze 

2023". 

9. Sprawy różne. 

Ad. 1 

Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji poprosiła o zabranie głosu Renatę Bilską, 

Zastępcę Dyrektora Departamentu Edukacji, Sportu, Turystyki i Spraw Zagranicznych. 

Dyrektor przekazała zebranym, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

przyznawania stypendiów dla uczniów szkół podstawowych w województwie świętokrzyskim 

w roku szkolnym 2023/24 zasadniczo dotyczy przyznania stypendiów dla 640 uczniów szkół 

podstawowych znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej. Kwota wsparcia opiewa na 

3 800 zł na osobę wypłacone jednorazowo w skali roku.  
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W wyniku braku pytań, komisja poprzez głosowanie wyraziła pozytywna opinię do 

zgłoszonego projektu uchwały. Zał. Nr 3 wynik głosowania. 

Ad. 2 

Podobnie jak poprzednio, Dyrektor Bilska omówiła zasady Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2023/24 i jednocześnie wskazała, że kwota wsparcia również wynosi 3 800 zł w skali 

roku. 

Członkowie komisji w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w tej 

sprawie wraz z poprawką redakcyjną w słowie „Przewodniczący”. Zał. Nr 4 wynik głosowania. 

Ad. 3 

W tym punkcie porządku obrad Dyrektor Bilska zakończyła swoje wystąpienie i zaznaczyła, 

że również w przypadku szkół zawodowych projekt uchwały zawiera te same kwoty wsparcia 

i liczbę uczniów objętych programem. 

Komisja bez uwag przegłosowała pozytywną opinię do projektu uchwały w tej sprawie. Zał. 

Nr 5 wynik głosowania.  

Na kończenie tego wątku, Radny Tadeusz Kowalczyk wyraził refleksje, że preferencje 

szkolnictwa zawodowego są tylko teoretyczne w obecnym systemie edukacji. 

Głos sprzeciwu wyraziła Radna Renata Janik twierdząc, że problem dotyczy zmian 

mentalnych rodziców w kwestii posyłania dzieci do szkół zawodowych.  

Ad. 4 

W zastępstwie za Dyrektor Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego, głos zabrał 

Grzegorz Rykowski, kierownik Oddziału Kultury. Komisja skupiła się na pomocy finansowej 

dla Gminy Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji muzealnej w Domu 

Długosza. Kierownik podał, że projekt uchwały zakłada dotację celową w kwocie 20 tyś. zł na 

zakup ekspozycji muzealnej m.in. gablot do bezpiecznego przechowywania eksponatów 

i odpowiedniego prezentowania zgromadzonych przedmiotów muzealnych w Domu Długosza. 
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Komisja poprzez głosowanie wyraziła pozytywną opinię do przedstawionego projektu 

uchwały. Zał. Nr 6 wynik głosowania. 

Ad. 5 

W dalszym ciągu kierownik Rykowski zreferował szczegółowe zasady i tryb udzielenia dotacji 

na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Zaproponowany projekt uchwały w tej sprawie zawiera podział dotacji według trzech kategorii: 

1) do 150 000 złotych brutto; 

2) do 500 000 złotych brutto; 

3) do 3 500 000 złotych brutto. 

Ponadto, kierownik podał, że dotacja może być udzielona w wysokości do 100% nakładów 

koniecznych na wykonanie przez Beneficjenta prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, o którym mowa 

w art. 8 Ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków wskazanej w art. 22 Ustawy. Na 100% dotacji na nakłady konieczne 

składa się 98% środków z Programu oraz 2% środków własnych z budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego. 

Komisja bez uwag przegłosowała pozytywną opinię do projektu uchwały. Zał. Nr 7 wynik 

głosowania. 

Ad. 6 

W tym miejscu kierownik Rykowski przedstawił projektu uchwały w sprawie nadania statutu 

Muzeum Zamkowemu w Sandomierzu’’. Jak zostało podkreślone, projekt statutu w stosunku 

do obowiązującej wersji Statutu Muzeum Zamkowego w Sandomierzu zawiera zmiany. 

Uwzględnione zmiany wynikają z konieczności:  

- Aktualizacji podstawy prawnej - uzupełnienia statutu o przepisy dotyczące ochrony danych 

osobowych. 

- Uszczegółowienie zakresu działania Muzeum oraz rodzaju gromadzonych zbiorów. 

- Ponownej redakcji zapisów dotycząca kompetencji organów zarządzających oraz gospodarki 

finansowej muzeum.  
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Komisja w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowała zgłoszony projekt uchwały. Zał. Nr 

8 wynik głosowania. 

Ad. 7 

O przybliżenie tematu funkcjonowania biblioteki w Uzdrowiskowym Szpitalu Kompleksowej 

Rehabilitacji KRYSTYNA został poproszony Radny Maciej Gawin z racji piastowania tam 

uprzednio stanowiska dyrektora, natomiast kierownik Rykowski dopowiedział, że po 

ustaleniach z Dyrektorem Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej padła propozycja, aby 

bibliotekę szpitalną objąć wsparciem merytorycznym pomimo, że formalnie nie ma takiego 

obowiązku. 

W toku dyskusji Radny Maciej Gawin wyraził natychmiastową potrzebę organizacji 

przedmiotowej biblioteki, gdyż jego zdaniem zbiory w tej chwili ulegają degradacji z racji 

niewłaściwych warunków przechowywania. 

Wobec tego, zdecydowanie zaprzeczył Radny Marek Strzała, który na podstawie obecnych 

obowiązków służbowych zapewnił o prawidłowym funkcjonowaniu biblioteki i przekazał, że 

w ostatnim czasie podjęto działania ponownej organizacji zbiorów. 

Ad. 8 i 9 

W tym miejscu Przewodnicząca Komisji zmieniła porządek obrad i zaproponowała, aby  

w sprawach różnych wybrać przedstawiciela komisji na członka komisji konkursowej 

przyznającej stypendia w ramach konkursu Talenty Świętokrzyskie. 

Radni wyrazili zgodę i poparli kandydaturę Marka Strzały, który przyjął obowiązek. 

Następnie przystąpiono do 8 punktu porządku obrad w zakresie informacji dotyczącej realizacji 

projektu "Szybuj bezpiecznie w internetowej chmurze 2023". Zagadnienie przekazał Sławomir 

Leśniewski, zastępca Dyrektora Departamentu IT. Materiał stanowi Zał. Nr 9 do protokołu. 

Na kończenie posiedzenia Radny Leszek Wawrzyła podniósł temat niewłaściwej realizacji 

projektu w ramach RPOWŚ, gdyż doszły do niego skargi, że panie logopedki do tej pory nie 

dostały wynagrodzenia za przeprowadzone badania dzieci. 

W odpowiedzi Radna Renata Janik przekazała, że zna temat, gdyż w tej sprawie zostało już 

przekazane zawiadomienie do prokuratury o możliwości popełnienia przestępstwa. Ponadto, co 
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warto zaznaczyć województwo świętokrzyskiego przekazało w terminie wszystkie środki, 

jednak to podwykonawca projektu nie dopełnił płatności.  

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

 

 

                                                                             Przewodniczą Komisji  

                                                                                 Agnieszka Buras   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Borek  


